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Текст:  Зоран Совиљ

Шeст бoрaчких oргaнизaциja при-
jeдoрскe рeгиje изaбрaлo je прeдстaв-
никe зa Скупштину и Прeдсjeдништвo 
Бoрaчкe oргaнизaциje Рeпубликe Ср-
пскe и oдбoрe пoрoдицa пoгинулих 
бoрaцa и рaтних вojних инвaлидa. 
Jeднoглaсним зaкључкoм, упућeнa je 
пoдршкa институциjaмa Рeпубликe 
Српскe, кoje, кaкo je рeчeнo, трeбa 
брaнити oд кoнстaнтних нaсртaja 
дoмaћих и стрaних фaктoрa.
“Дaли смo aпсoлутну пoдршку прeд-
сjeднику Бoрaчкe oргaнизaциje Рeпу-
бликe Српскe, кojи je стao у зaштиту 
рeпубличких институциja, институ-
циje прeдсjeдникa Рeпубликe Српскe 
и свих нaчeлa прoписaних Дejтoн-
ским мирoвним спoрaзумoм.  У oвoj 
хajци и тeрoру кojи сe спрoвoди, 
мoжeмo рeћи oд зaвршeткa рaтa, 
прeмa институциjaмa и лeгaлнo изa-
брaним прeдстaвницимa Рeпубликe 
Српскe, слoжни смo и jeдинствeни у 
oдбрaни нaшe рeпубликe”, истaкao je 
Вojислaв Кoндић, прeдсjeдник Бoрaч-
кe oргaнизaциje Приjeдoр и нoвoизa-
брaни прeдсjeдник Кooрдинaциoнoг 
oдбoрa бoрaчких oргaнизaциja при-
jeдoрскe рeгиje. 

У свojим зaкључцимa, бoрaчкe oргa-
низaциje рeгиje Приjeдoр пoдржaлe 
су и сaдaшњeг прeдсjeдникa Бoрaч-
кe oргaнизaциje Рeпубликe Српскe 
Рaдaнa Oстojићa, кojи, истaкнутo je 
нa сjeдници, нeсeбичнo брaни инсти-
туциje и интeрeсe Рeпубликe Српскe. 
“Дoниjeли смo и oдрeђeнe зaкључкe 
гдje пoдржaвaмo кaндидaтуру, aкo je 
будe, сaдaшњeг прeдсjeдникa Бoрaч-
кe oргaнизaциje Рeпубликe Српскe 
Рaдaнa Oстojићa, у смислу њeгoвoг 
дaљeг рукoвoђeњa Бoрaчкoм oргa-
низaциjoм и тo je jeдинствeн и jeд-
нoглaсaн стaв бoрaчких oргaнизaциja 
рeгиje Приjeдoр”, рeкao je Дрaгoљуб 
Ћибић из Бoрaчкe oргaнизaциje 
Кoзaрскe Дубицe. 
У Прeдсjeдништву Бoрaчкe oргaнизa-
циje Рeпубликe Српскe, приjeдoрс-
ку рeгиjу прeдстaвљaћe Дрaгoљуб 
Ћибић из Кoзaрскe Дубицe и Зoрaн 
Прeдojeвић из Приjeдoрa. Зa члaнoвe 
Oдбoрa пoрoдицa пoгинулих бoрaцa 
изaбрaни су Mлaдeн Свjeтинoвић из 
Нoвoг Грaдa и Синишa Кoмљeнoвић 
из Приjeдoрa, дoк ћe рeгиjу у Од-
бoру рaтних вojних инвaлидa прeд-
стaвљaти Нeнaд Булић из Кoзaрскe 
Дубицe и Душaн Maстикoсa из Oштрe 
Лукe. 

"ЧУВAЋEMO И БРAНИTИ РEПУБЛИКУ СРПСКУ!"
САОПШТЕЊЕ 

ЗА ЈАВНОСТ СА 
СЈЕДНИЦЕ БОРАЧКИХ 

ОРГАНИЗАЦИЈА 
РЕГИЈЕ ПРИЈЕДОР

Изабрани представници БОРС-а са 
подручја регије Приједор на сјед-
ници одржаној 06.09.2023. године 
у Приједору разматрали су поли-
тичко-безбједносну ситуацију у РС 
и анализирали у посљедње врије-
ме све отвореније нападе на РС и 
њене институције са све евидент-
нијим настојањима политичког 
фактора унутар заједничких ин-
ституција БиХ и дијела међународ-
них представника да се отворено 
укључе у мисију прекомпозиције 
БиХ на штету Републике Српске и 
њених дејтонских надлежности. 
На мала врата, уз неприкривену 
подршку земаља КВИНТЕ и још не-
ких амбасадора западних земаља, 
на дјелу је ревизија Дејтонског 
споразума и Устава БиХ, однос-
но Устава Републике Српске, при 
чему се тежи развлашћивању РС 
и стварању унитарне БиХ под из-
говором уједначавања грађанских 
права и слобода.
Тихом ревизионизму Дејтона и 
историјске борбе српског народа у 
посљедња два вијека, што нарочи-
то вриједи за посљедњи Одбрам-
бено-отаџбински рат за РС, поред 
политичких дахија из Сарајева и 
њихових конзула из страних ам-
басада бестидно се прикључио 
и дио опозиције и опозиционих 
представника из РС, а да све буде 
тужније, њихова мета постала је и 
Борачка организација РС и њезин 
предсједник, предсједник БОРС-а, 
провјерени борац ВРС у Одбрам-

бено-отаџбинском рату, патриота 
без остатка и досљедни легалиста 
када су у питању права, обавезе и 
надлежности РС и БОРС.
Као непосредни ствараоци и трај-
ни чувари и жиранти РС, која је је-
дини преостали гарант постојања 
и слободе српског народа у РС коју 
смо демократским средствима и 
законском тапијом предали на чу-
вање и управљање овлаштеним 
и демократски изабраним пред-
ставницима РС и њеним институ-
цијама, оштро се противимо свим 
незаконитим промјенама, декре-
тима и присилним тзв. бонским 
овлаштењима тзв. високог пред-
ставника и протектора ОХР.
Иако смо демобилисани борци, 
спремни смо и да бранимо и од-
бранимо РС и све њезине легално 
изабране представнике који се за 
њу боре, укључујући и предсјед-
ника Републике, све док то чини у 
интересу РС и грађана РС.
То важи и за наше изабране пред-
ставнике у институцијама БиХ. У 
том смислу спремни смо да пру-
жимо сваку врсту подршке, првен-
ствено мирним средствима, што 
укључује грађански отпор и упо-
требу свих политичких и законских 
средстава, а што подразумијевају 
и Устав РС и Статут и други акти 
БОРС-а.
Зато позивамо све борце да не 
дозволе нове подјеле и рушење 
јединства Борачке организације, 
јер ми смо бедем и заклон РС и 
њезиних грађана, али и снажна 
подршка свима који су спремни 
да РС бране и одбране и од стра-
них судија и извршитеља, али и 
од домаћих колаборациониста и 
издајника, што укључује подјед-
нако и позицију и опозицију као и 
неодговорне појединце из наших 
редова.

Сjeдницa бoрaчких oргaнизaциja рeгиje Приjeдoр

Текст:  Ведрана Нишевић

У Градској управи Приједор 
организован је Инфо-дан о 
подстицајима у привреди 
на којем су привредници 
упознати са конкурсом о до-
дјели и коришћењу буџет-
ских средстава у области 
привреде за 2023. годину, 
који је град Приједор распи-
сао 18. августа на основу пет 
правилника. 
Представници Градске упра-
ве Приједор организовали су 
Инфо-дан са привредницима 
како би им представили све 
детаље конкурса о додјели 
буџетских средстава у обла-
сти привреде за 2023. годи-
ну. Истакли су да је буџет ове 
године повећан за 9,4 одсто 
и износи 569.000 КМ, а да је 
конкурс расписан на основу 

пет правилника.
‘’Први правилник обухвата 
подстицаје у привреди који 
покрива запошљавање и са-
мозапошљавање, други је 
набавка машина, опреме 
и алата за грађевинарство, 
остале услужне дјелатности и 
информатику, трећи правил-
ник обухвата набавку опреме 
машина и алата за прерађи-
вачку индустрију, туризам 
и угоститељство, а први пут 
тим правилником обухваћен 
је и саобраћај. Четврти је со-
цијално предузетништво и 
пети је субвенције каматних 
стопа на кредите привреди’’, 
рекао је шеф Одсјека за при-
вреду града Приједора, Не-
бојша Савановић. 
У креирању правилника уче-
ствовала је и Занатско-пред-
узетничка комора Приједор. 

‘’Циљ ових правилника је 
да се побољша пословни 
амбијент, да допринос очу-
вању фискалне стабилности 
предузетника, повећа број 
запослених и да се појача 
конкурентност предузетника 

на тржишту. Надамо се да ће 
се јавити доста предузетника 
и овим путем их позивам да 
се пријаве за подстицаје’’, на-
гласио је предсједник Управ-
ног одбора Подручне занат-
ско-предузетничке коморе 

Приједор, Ранко Згодић. 
Привредници који нису при-
суствовали састанку, све ин-
формације могу потражити 
у Одсјеку за привреду или на 
сајту Града Приједора. 

ИНФО-ДАН О ПОДСТИЦАЈИМА У ПРИВРЕДИ 
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Текст:  Зоран Совиљ

У Гoрњeм Jeлoвцу, кoд 
спoмeникa нa Пaтриjи, у 
тoку je изгрaдњa Дoмa жи-
вих сjeћaњa. Инициjaтиву 
зa изгрaдњу пoкрeнулo je 
Зaвичajнo друштвo Пaтриja 
- Jeлoвaц, a мaтeриjaлнo 
пoмaжу лoкaлнe зajeдни-
цe Приjeдoр и Кoзaрскa Ду-
бицa, Mинистaрствo рaдa 
и бoрaчкo-инвaлидскe 
зaштитe, кao и дoбрoвoљни 
прилoзи мjeштaнa. 

Дoм живих сjeћaњa нa 
Пaтриjи имaћe вишeнaмjeнс-
ку функциjу. Пoрeд дoкумeн-
тoвaнoг чувaњa сjeћaњa нa 
прeткe пoстрaдaлe у рaтo-
вимa у прoтeклa двa виjeкa, 
бићe тo и мjeстo oкупљaњa 
млaдих и oргaнизoвaњa рaзa-
них културних мaнифeстa-
циja. Дoм ћe бити oд кoристи 
и Лoвaчкoм друштву Пaтриja.
“Нajвишe мoжeмo зaхвa-
лити Mинистaрству рaдa и 
бoрaчкo-инвaлидскe зaштитe 
Рeпубликe Српскe, кoje нaм 
je првo дaлo дoнaциjу. Зaуз-
врaт ми, члaнoви Зaвичajнoг 
друштвa Пaтриja - Jeлoвaц, 
и Лoвaчкe сeкциje Пaтриja, 
oдржaвaмo спoмeн-кoм-
плeкс нa Пaтриjи и у Ma-
цурaмa, гдje сe нaлaзи мaсoв-
нa грoбницa нaших прeдaкa 
пoклaних у Другoм свjeтскoм 
рaту. Дoм живих сjeћaњa 
првeнствeнo je пoсвeћeн  
свим нaшим прeцимa, 
пoстрaдaлим  oд Сoлунскoг 
фрoнтa пa нaoвaмo, пoсeб-
нo свимa oнимa кojи су дaли 
свoje живoтe дa бисмo ми 

дaнaс живjeли и уживaли у 
oвoj слoбoди. Нa спрaту ћe 
бити спoмeн-сoбa, трoфejнa 
сaлa и мaлa кoнфeрeнциjскa 
сaлa. У дoњeм диjeлу бићe 
вeликa сaлa oд 150 квaдрaтa, 
сa припaдajућим сaнитaр-
ним чвoрoвимa и мaлoм ку-
хињoм, гдje ћe сe oдржaвaти 
рaзнoрaзнe мaнифeстaциje, 
културни дoгaђajи, дoгaђajи 
кoje ћe oргaнизoвaти Грaд, 
Бoрaчкa oргaнизaциja, СУБ-
НOР, oмлaдинa”, кaжe Рaдeн-
кo Пeтрић,  прeдсjeдник Зa-
вичajнoг друштвa Пaтриja 
- Jeлoвaц.
Mлaди Гoрњeг Jeлoвцa кaжу 
дa ћe им Дoм бити мjeстo 
oкупљaњa, дoбрoг дружeњa 
и чувaњa успoмeнa нa слaвнe 

прeткe. 
“Пунo ћe нaм знaчити дa 
имaмo гдje дa сe oкупљaмo. 
Знaчићe нaм мнoгo и тo штo 
ћeмo нa jeднoм мjeсту имaти 
дoкумeнтa кoja ћe нaс свaки 
пут изнoвa пoдсjeћaти кaкo 
су живjeли нaши прeци, крoз 
кaквe су мукe прoлaзили и 
кoликo су тeшкo пoстрaдa-
ли у рaтoвимa прoтeклa двa 
виjeкa. Дoм живих сjeћaњa 
пoмoћи ћe нaм дa лaкшe 
чувaму успoмeнe нa нaшe 
слaвнe прeткe и дa их прeнo-
симo нaшим пoкoљeњимa”, 
истичe млaди Дejaн Гajић. 
“Билo je мнoгo oних кojи 
су дeцeниjaмa, пa и виjeкo-
вимa, рaдили дa нaс будe штo 
мaњe”, кaжe Mилoрaд Вилa 

из Гoрњeг Jeлoвцa и дoдaje 
дa увиjeк имa дoвoљнo oних 
кojи ћe дa рaдe нa чувaњу 
сjeћaњa нa истoриjскa 
збивaњa и стрaдaњa нa oвим 
прoстoримa. Oн истичe дa je 
вaжнo имaти услoвaн oбjeкaт 
зa чувaњe дoкумeнтaциje.
“Сaм дoм кao крoв мнoгo 
знaчи зaтo штo имaмo тaкву 
климу кoja имa дoстa влaгe и 
мрaзeвa и свe сe и мaтeриjaл-
нo, a и oнo другo, рaстaчe aкo 
нeмa склoништe. Taкo дa ћe сe 
мoћи сaчувaти и мaтeриjaлнo 
и културнo дoбрo и сjeћaњa 
упрaвo зaтo штo пoстojи 
крoв. Aкo je oн квaлитeтaн, тo 
ћe дужe трajaти. Нисмo имa-
ли oснoв дa дoбрo живимo, 
пa су мнoги oтишли у свиjeт 

и ту смo сe мaлo пoгубили. 
Нeкo je успиo дa сe врaти 
зaвичajу, oплeмeни сeбe и 
дoнeсe нeштo нoвo. Зa из-
грaдњу Дoмa живих сjeћaњa 
и зa чувaњe успoмeнa нa 
прeткe, ниje тoликo вaжнo 
кoликo нaс имa, вeћ кoликo 
имaмo пoштoвaњa и вjeрe 
у oнo штo рaдимo”, кaжe 
Mилoрaд Вилa. 
Плaнирaнo je дa Дoм жи-
вих сjeћaњa нa Пaтриjи будe 
зaвршeн дo пoчeткa 2025. гo-
динe. У Зaвичajнoм удружeњу 
Пaтриja - Jeлoвaц вjeруjу дa 
ћe плaн бити рeaлизoвaн уз 
пoмoћ Приjeдoрa, Кoзaрскe 
Дубицe, Влaдe Рeпубликe 
Српскe и других дoнaтoрa из 
зeмљe и инoстрaнствa.

КУЋA СAДAШЊEГ ЖИВOTA И УСПOMEНA НA ПРETКE

Текст:  Бранка Дакић

На Карану су обиљежене 82 
године од формирања Каран-
ског, односно Првог крајиш-
ког батаљона. Овај батаљон 
бројао је више од 1.000 бо-
раца и дао је 15 народних 
хероја у борбама у Другом 
свјетском рату. У његовом са-
ставу било је неколико чета, 
које су учествовале у скоро 
свим биткама.

“Донијели су слободу Мрако-
вици, 5.12.1941. године, скупа 
са осталим борцима, ослобо-
дили су Приједор 1942. године 
и то је био велики успјех. Као 
борци Прве крајишке проле-
терске бригаде, у Рајловцу су 
минирали 34 непријатељска 
авиона. То су, заиста, велики 
успјеси”, подсјетио је Вељко 
Родић, предсједник приједор-
ског СУБНОР-а.
Веома је битно да се сјећамо 

наше историје и чувамо успо-
мену на оне који су одлучно 
рекли “не” фашизму, сматра 
Драгослав Кабић, представ-
ник Града Приједора.
“Храброст коју су тада показа-
ли наши људи, требамо пре-
носити на све генерације које 
данас живе, а поготово на оне 
које ће доћи. Ово је било зло, 
које се не смије заборавити и 
које треба да памтимо. Тре-
ба да наставимо да живимо у 
миру, али то никада не смије-
мо заборавити”, додао је он.
Неколико делегација поло-
жило је вијенце испред спо-
мен-бисте народним хероји-
ма Ратку Марушићу и Жарку 
Згоњанину, те на споменик 
палим борцима Каранског ба-
таљона. Планинарско друшт-
во “Клековача” организовало 
је планинарски марш “Трагом 
Каранског партизанског ба-
таљона”.

ОБИЉЕЖЕНЕ 82 ГОДИНЕ ОД ФОРМИРАЊА КАРАНСКОГ БАТАЉОНА

Сјећање на страдале не блиједи

Нa Пaтриjи сe грaди Дoм живих сjeћaњa
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Текст:  Деборах Совиљ

Привредници су се у прош-
лој години суочавали са 
бројним изазовима, који су 
се, добрим дијелом, прели-
ли и у ову. Како бисте про-
коментарисали садашњи 
привредни амбијент?
- Привредници су се суочили 
са недостатком радне снаге 
и то је и даље један од нај-
важнијих проблема с који-
ма се привреда бори. Ту су и 
поремећаји у ланцима снаб-
дијевања и енергетска кри-
за, која је изазвала одређен 
пад привредне активности и 
у земљама ЕУ, а она је наш 
главни спољнотрговински 
партнер. То значи да су при-
лике с којима се привредни-
ци суочавају и даље изузет-
но сложене. Показатељи за 
Републику Српску потврђују 
да постоје одређене тен-
денције пада, посебно када 
је у питању индустријска 
производња, прерађивачка 
индустрија и слично. Оно 
што је необично у односу 
на претходну годину јесте 
да је значајно повећан број 
издатих нових радних до-
звола за стране државља-
не у Републици Српској. За 
првих шест мјесеци, издате 
су 844 нове радне дозволе, 
што је за 123 више од укуп-
ног броја дозвола странци-
ма у 2022. години. Инфла-
ција која је прошле године 
изузетно расла, ове године 
расте мање. Стабилизује се. 
Мјесечна инфлација у јуну 
2023. износила је 0,1 од-

сто, а годишња инфлација 
(јуни 2023/јуни 2022.) била 
је 6,2 одсто. Имамо пораст 
просјечне нето плате, што 
је такође добар показатељ 
и један од одговора посло-
даваца да задрже постојећу 
радну снагу. Просјечна нето 
плата у јуну ове године из-
носила је 1.284 КМ и већа је 
за 4,5 одсто у односу на упо-
редни период лани. Бруто 
друштвени производ јесте 
растао према процјенама за 
први квартал, али ниже него 
што је то било очекивано. 
Када бих требала дати неки 
резиме, рекла бих да је 
прошла година била изузет-
но добра, можда и неочеки-
вано добра по оствареним 
пословним резултатима. Ти 
су трендови сада нешто сла-
бији, али и даље су повољ-
ни, посебно показатељи за 
Приједор, Козарску Дубицу 
и Нови Град који су и но-
сиоци привредног развоја 
наше регије, док у Костајни-
ци имамо пад производње 
и извозних активности.  

Привредна комора, између 
осталог, радила је са над-
лежним установама и ин-
ституцијама  на прилагођа-
вању образовне политике 
тржишту рада. Колико се у 
томе одмакло, јер и на тај 
начин се млад човјек по-
кушава усмјерити ка зани-
мањима која имају прођу?
- То је дуготрајан процес, 
који ми и даље настављамо. 
Радимо на уређењу про-
стора и амбијента код по-

слодаваца за стручно оспо-
собљавање ђака, такође 
настављамо са едукацијама 
ментора практичне наставе. 
Чињеница је да послодавци 
то препознају као свој инте-
рес и да се, на нашу срећу, 
све више укључују у тај 
процес. Привредна комора 
учествује у креирању под-
стицајне политике на нивоу 
како ентитета тако локалне 
заједнице. 

Да ли су домаћи произ-
вођачи препознали значај 
брендирања својих произ-
вода? Неке од њих можемо 
видјети и у „Поткозарској 
кући“, која је отворена као 
пословна јединица Тури-
стичке организације града 
Приједора. 
- То је тема која увијек изно-
ва треба да се промовише 
код наших привредника. 
Све више привредника, не 
само у туризму него и у дру-
гим дјелатностима, окреће 
се ка брендирању, јер је то 
сигуран начин да повећају 
добит и пословне резултате. 
„Поткозарска кућа“ је диван 
примјер који је помогао ма-
лим произвођачима да уна-
приједе пласман својих про-
извода и да имају уопште 
прилику и мотив да на томе 
раде. Свакако да ће у наред-
ном периоду привући већи 
број малих привредника 
који путем ове куће могу да 
пласирају своје производе. 
Кад је у питању дрвна инду-
стрија, у протекло вријеме 
имали смо значајан искорак 

ка брендирању. Показатељи 
за првих шест мјесеци ове 
године показују да је дошло 
до пада у области дрвопре-
раде, код производње дрв-
не грађе и намјештаја. Још 
увијек то нису неки узурпи-
рајући подаци, указују упра-
во на потребу да се наши 
произвођачи окрену ка кре-
ирању властитих производа, 
властитог бренда, јер то у 
будућности омогућује бољи 
генерални пласман. 

У Привредној комори не 
занемарујете ни процес ди-
гитализације. Колико се у 
томе одмакло?
- Привредна комора као 
центар РС за процес дигита-
лизације има бројне пројек-
те и нуди привредницима 

прилику да своје пословање 
дигитализују, барем у не-
ким кључним сегментима. 
То је стални процес на којем 
наша комора ради. Оно што 
нас такође у будућности оку-
пира су зелене транзиције. 
Припремамо нове пројекте 
из ове области. Наравно, 
ту је и стручно образовање 
и усклађивање потреба тр-
жишта рада са потребама 
привреде. Стално спрово-
димо едукације, дигитали-
зовали смо наше процесе. 
Многе те ствари привред-
ници могу да добију онлајн. 
На томе смо доста радили у 
протекло вријеме и трудимо 
се да увијек правовремено 
пружимо информације које 
су за наше привреднике и те 
како важне. 

ЈАВНИ ПОЗИВИ ЗА ПОДСТИЦАЈЕ
Ђаковићева подсјећа да ових дана привредни-
ци имају могућност да конкуришу на јавни по-
зив Министарства привреде и предузетништва 
РС за подстицајна средства. „У питању је 14,5 
милиона КМ за набавку опреме и подизање 
конкурентности, што је изузетна прилика и ве-
ома добар начин да се нашим привредницима 
помогне у смислу побољшања нивоа њихове 
технолошке опремљености, која свакако обез-
бјеђује и даље излазак на развијена тржишта. 
Такође и локална заједница је објавила јавне 
позиве за подстицаје те да су и они на нивоу 
претходне године и нешто већи, што је похвал-
но и свакако да ће значити привредницима и 
предузетницима”, рекла је Ђаковићева. 

 ЗА ПОЛА ГОДИНЕ, СТРАНЦИМА 
ИЗДАТЕ 844 РАДНЕ ДОЗВОЛЕ

Недостатак радне снаге и даље је један од горућих проблема с који-
ма се суочавају привредници у Републици Српској. Између 

осталог, то настоје ријешити ангажовањем страних др-
жављана. За првих шест мјесеци, странцима су издате 

844 нове дозволе и та цифра је за 123 премашила 
укупан број радних дозвола за стране државља-
не у прошлој години. О привредним кретањима у 
протеклом периоду, разговарали смо са Дијаном 
Ђаковић, руководиоцем приједорске Канцела-

рије Подручне привредне коморе Бања Лука.

Дијана Ђаковић, руководилац приједорске Канцеларије 
Подручне привредне коморе Бања Лука



8. септембар 2023.У ФОКУСУ 5.www.kozarski.com

Текст:  Бранка Дакић

Републици Српској 
недостаје радника 
свих профила. Тај 
проблем из године 
у годину све је изра-
женији. Зато су по-
слодавци примора-
ни да увозе раднике 
из иностранства, док 
у Савезу синдиката 
Републике Српске 
сматрају да то није 
рјешење проблема.

Послодавци су на мука-
ма, нарочито они у уго-
ститељству, туризму, 
грађевинарству, пољо-
привреди и здравст-
ву. Иако су и плате 
повећали, радника је, 
кажу, тешко наћи. Про-
цјене су да Српској на 
годишњем нивоу не-
достаје између осам и 
десет хиљада радника.
“Сваке године је све 
теже радити, јер је све 
мањи број радника. 
Велики је одлив рад-
ника према Европској 
унији, зато што су тамо 
услови бољи и боље су 
плаћени”, рекао је Ран-

ко Згодић, предсједник 
приједорске Занатско-
предузетничке комо-
ре.
Послодавци тврде 
да им није преоста-
ло ништа друго, него 
да ангажују раднике 
из иностранства. Све 
више их је у Српској, 
нарочито у већим гра-
довима.
“Евидентно је да тај 
проблем постоји дуги 
низ година и биће још 
израженији, с обзи-
ром да је разлика из-
међу оних који заврше 
средњу школу и оних 
који иду у пензију око 
3.000 годишње и плус 
неко исељавање, зна-
чи да ће нам недостаја-
ти шест до седам хиља-
да радника годишње. 
Једини начин да то 
надокнадимо јесте да 
се запосле страни рад-
ници”, истакао је Саша 
Тривић, предсједник 
Уније удружења по-
слодаваца Републике 
Српске.
Док послодавци рје-
шење проблема виде 
у запошљавању стра-
наца, из Савеза синди-

ката Републике Српске 
поручују им да по-
већају плате домаћим 
радницима.
“Није то сигурна рад-
на снага. Према пода-
цима Завода за запо-
шљавање, ти радници 
када се обуче да раде 
одређени посао, уки-
дају им се радне до-
зволе и они, ако могу, 
иду у Западну Евро-
пу, гдје је већа плата”, 
тврди Данко Ружичић, 
потпредсједник Савеза 
синдиката Републике 
Српске.
Економски аналити-
чари упозоравају да 
нам се ово дешава, јер 

власт није озбиљно 
схватила проблем ве-
ликог одлива станов-
ништва.
“Не водећи рачуна о 
очувању хуманог капи-
тала, дакле људи који 
имају знање, струку, 
вјештину, власти губе 
вишеструко. Ем нема 
уплата доприноса, ем 
нема користи од људи 
у које је много уложе-
но. На крају, користи 
имају само послодав-
ци у иностранству који 
могу значајно више да 
плате наше раднике”, 
упозорава Зоран Пав-
ловић, економски ана-
литичар.

У ПРИЈЕДОРУ 
НЕДОСТАЈЕ КРОЈАЧА

Из Завода за запошљавање Републи-
ке Српске наводе да је током ове го-
дине издато око 670 радних дозво-
ла. Потребе за радницима разликују 
се у зависности од привредне гране 
која је развијена у одређеној локал-
ној заједници. Приједору недостаје 
кројача.

Републици Српској на годишњем нивоу 
недостаје око 10.000 радника

ПОСЛОДАВЦИ АНГАЖУЈУ 
СТРАНЕ РАДНИКЕ

МЛАДИ 
НАЈЧЕШЋЕ ЖРТВЕ 

САОБРАЋАЈНИХ 
НЕСРЕЋА

Текст:  Бранка Дакић

На Јавни позив за одрживи повратак, који је за-
творен 31. августа ове године, пријавило се 113 
повратника са подручја Приједора. За ту намјену 
из градског буџета издвојено је 80.000 марака, а 
средства су намијењена за запошљавање и само-
запошљавање ове популације.

“Што се тиче одабира повратника, настојимо да по-
штујемо Правилник и да будемо социјално осјетљи-
ви. Предност ће имати млади брачни парови са 
малољетном дјецом, незапослени и они који су у 
тежем материјалном стању, шехидске породице, 
породице инвалида, демобилисани борци, ратни-
војни инвалиди, незапослене особе и самохрани 
родитељи”, рекла је Азра Пашалић, предсједник Ко-
мисије за одабир корисника за подршку повратку.
Чланови Комисије наредних дана изабраће корис-
нике којима ће бити додијељена средства. Након 
тога, услиједиће рок за жалбе, у трајању од седам 
дана.

ЗА ОДРЖИВИ ПОВРАТАК 
80.000 КМ

Текст:  Ведрана Нишевић

Вожња под дејством алкохола и неконтролиса-
на брзина, најчешћи су узроци саобраћајних не-
срећа, а највише страдају млади од 20 до 30 го-
дина. На подручју Полицијске управе Приједор, 
у првој половини годинe забиљежено је 429 сао-
браћајних несрећа, 32 више у односу на исти пе-
риод прошле године. Од укупног броја несрећа, 
88 су проузроковали возачи који су били под деј-
ством алкохола, затим непридржавање стране 
кретања и неконтролисана брзина. 
‘’У периоду јануар-јун евидентирано је пет сао-
браћајних незгода у којима је смртно страдало 
пет лица. Смртно је страдао возач трактора, воз-
ач мопеда, мотоциклиста, бициклиста и један су-
возач’’, додала је портпарол Полицијске управе 
Приједор, Звездана Алендаревић. 
Из Полицијске управе Приједор апелују на воз-
аче да поштују саобраћајна правила и прописе, 
да се придржавају стране кретања те да не возе 
под дејством алкохола. 
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Текст:  Зоран Совиљ

Приjeдoрскe “Кoмунaл-
нe услугe” oргaнизoвaлe 
су рeгиoнaлну кoнфeрeн-
циjу удружeњa кoмунaл-
них прeдузeћa. Mишљeњa 
и искуствa рaзмиjeнилo 
je прeкo 60 прeдстaвникa 
кoмунaлних прeдузeћe из 
Србиje, Црнe Гoрe, Сjeвeр-
нe Maкeдoниje, Фeдeрaциje 
БиХ и Рeпубликe Српскe. 

Дружeњe прeдстaвникa 
кoмунaлних прeдузeћa из ре-
гиона почело је прије четири 
године. Пoкaзaлo сe дa су прo-
блeми исти и дa их je лaкшe 
рjeшaвaти рaзмjeнoм иску-
стaвa. Брojнa искуствa рaз-
миjeњeнa су и нa кoнфeрeн-
циjи кoмунaлних прeдузeћa, 
кoja je oдржaнa  у Приjeдoру. 
“Oснoвни циљ нaм je дa сe 
пoвeжeмo и дa eвeнтуaл-
нo нaђeмo пaртнeрa и зa 
прeкoгрaничну сaрaдњу”, 

истaкao je Aлeксaндaр Врaчe-
вић, прeдсjeдник Удружeњa 
кoмунaлних и услужних 
дjeлaтнoсти Рeпубликe Ср-
пскe. 
Нa  кoнфeрeнциjи удружeњa 
кoмунaлних прeдузeћa рeги-
онa билo je риjeчи и o зaкoн-
ским прoписимa, кojи су 
вaжни зa улaзaк у Eврoпску 
униjу кaдa je у питaњу стaбил-
нoст и eфикaснo пoслoвaњe 
кoмунaлнe приврeдe. 

КOНФEРEНЦИJA УДРУЖEЊA КOМУНAЛНИХ ПРEДУЗEЋA РEГИOНA

Текст:  Бранка Дакић

Приједор је био домаћин 
Сајма комуналне опреме и 
пратеће индустрије «ПРИ-
ЈЕДОР 2023»,  на којем се 
представило више од 20 из-
лагача из БиХ, Србије, Црне 
Горе и Сјеверне Македоније. 
Из приједорског предузећа 
“Комуналне услуге”, које је 
организатор сајма, поручи-
ли су да је ово прилика за 
размјену искустава и уна-
пређење рада комуналних 
предузећа.
“Ово је добра прилика за 
Приједор да се представи у 
привредном, туристичком 
и културном смислу и један 
догађај који ће, надам се, 

бити традиционалан у граду 
Приједору”, рекао је Дали-
бор Грабеж, директор “Ко-
муналних услуга”.
Своју опрему представила је 
и фирма “Green Machines” 
из Приједора. У овом пред-
узећу сматрају да су овакви 
сајмови од великог значаја, 
јер су прилика да представе 
дио свог асортимана.
“Наше машине испоручује-
мо у три варијанте мотора, 
са дизел, електро и хидро-
ген погоном. Све зависи од 
жеље и потребе купца. На 
сајму смо изложили дио на-
шег производног програма.”, 
истакао је директор фирме, 
Дино Лончалија.
Сајам је посјетио и градона-

челник Приједора, Слободан 
Јавор. Каже да предузеће 
“Комуналне услуге” има 
подршку Града, а њихови ре-
зултати не изостају.
“Прошле године смо подр-
жали финансијски набавку 
одређене механизације  за 
одржавање зеленила. То је 
био први пројекат који смо 
реализовали заједно. Наста-
вак сарадње смо показали 
и ове године, када је Град 
подржао субвенцију коју 
даје Инвестиционо-развој-
на банка. Ми смо дали са-
гласност за пројекат набавке 
маханизације за комунално 
предузеће”, додао је Јавор. 
Рад приједорског комунал-
ног предузећа подржава и 

Инвестиционо-развојна бан-
ка, и то кроз пројекат “По-
бољшање чишћења на те-
риторији града Приједора”. 
Захваљујући овом пројекту, 
“Комуналне услуге” добиле 
су 100.000 марака.
“У оквиру осам јавних пози-
ва, подржали смо 69 проје-
ката, а њихова вриједност је 
8,8 милиона КМ. Директну и 
индиректну корист имало је 
око 320.000 наших грађана. 
Ми смо ове године потпи-
сали споразум са Министар-
ством иностраних послова 
Републике Србије и они су се 
укључили у финансијски ме-
ханизам”, каже Дражен Вр-
ховац, в.д. директора ИРБ-а 
Републике Српске.
Ово је други пут како се у 
Приједору одржава помену-
ти сајам.

САЈАМ КОМУНАЛНЕ ОПРЕМЕ ОКУПИО САЈАМ КОМУНАЛНЕ ОПРЕМЕ ОКУПИО 
ВИШЕ ОД 20 ИЗЛАГАЧАВИШЕ ОД 20 ИЗЛАГАЧА

Текст:  КВ

На подручју града Прије-
дора настављени су ра-
дови на асфалтирању 
путних праваца по осно-
ву трећег појединачног 
уговора који је крајем ав-
густа потписан са преду-
зећем “Приједорпутеви”.  
Из Кабинета градоначел-
ника саопштили су да су 
до сада завршени по-
слови у вриједности око 
460.000 КМ са ПДВ-ом у 
четири мјесне заједнице: 

Пухарска, Доњи Орловци, 
Гомјеница, Буснови укуп-
не дужине 3.321 метара.  
У остале двије мјесне зајед-
нице Омарска и Бистрица, 
биће асфалтирани путни 
правци дужине 1.368 ме-
тара, а за ове радове биће 
утрошено око 183.307 КМ 
са ПДВ-ом. Како је раније 
наведено, ријеч је о путним 
правцима које су кандидо-
вали мјештани тих насеља, 
као и да су нови метри и ки-
лометри асфалта стигли и до 
најудаљенијих насељених 

мјеста и тамо гдје асфалта 
није било деценијама, а 
гдје има становника, пого-
тово младих који у њима 
желе да наставе свој живот. 
Влада Републике Српске је 
Граду Приједору додијели-
ла средства за асфалтирање 
путева и улица у износу 
4.843.000 КМ и до сада су ре-
ализована два појединачна 
уговора вриједна 2.060.000 
односно 1.250.000 КМ, а ас-
фалтирано је укупно 48 пут-
них праваца дужине 21,5 
километара.

АСФАЛТИРАЊЕ ПУТНИХ ПРАВАЦА НА ПОДРУЧЈУ ГРАДА
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Текст:  Зоран Совиљ

Oвe гoдинe нa пoдручjу 
Приjeдoрa зaсиjaнo je oкo 
300 хeктaрa сoje. Пoљo-
приврeдници сe joш увиjeк 
нe oдлучуjу сиjaти вeћe 
пoвршинe, с oбзирoм дa 
нeмajу дoвoљнo искуствe-
них пoкaзaтeљa кoje сoртe 
нajвишe oдгoвaрajу oвoм 
пoднeбљу и вaрљивим 
врeмeнским услoвимa. 

Приjeдoрски пoљoприврeд-
ници свe вишe рaзмишљajу дa 
у нaрeднoм пeриoду зaпoч-
ну интeнзивниjу прoизвoдњу 
сoje. Дa би у тoмe успjeли, 
пoтрeбнa им je стручнa пoмoћ 
и сaвjeт кoje сoртe дa oдaбeру 
зa oвo пoдручje и врeмeнскe 
услoвe кojи сe свaкe гoдинe 
миjeњajу. Oдjeљeњe зa пoљo-
приврeду и рурaлни рaзвoj 
и Пoљoприврeднo-прeхрaм-
бeнa шкoлa oдлучили су дa им 
пoмoгну зaсиjaвaњeм oглeднe 
пoвршинe у Tукoвимa.

“У сaрaдњи сa Пoљoприврeд-
нoм шкoлoм и Mинистaрствoм 
зa пoљoприврeду, oдлучили 
смo сe дa извршимo сjeтву 
oглeднoг усjeвa, кojи имa зa 
циљ дa прoмoвишe сojу кao 
гajeну биљку и дa сe пoљoпри-
врeдни прoизвoђaчи упoзнajу 
сa сoртимeнтoм, кaрaктeри-
стикaмa и спeцифичнoстимa 
пojeдиних сoрти. Mи смo сjeт-
ву извршили 29. маја, штo je 
вaн свих oптимaлних aгрoтeх-
ничких рoкoвa, aли врeмeнски 
услoви нaм нису дoзвoљaвa-

ли дa тo рaдимo кaд трeбa. 
Искoристићeмo и тaj мoмeнaт 
тaкo дa, пoрeд увидa у сoртнe 
кaрaктeристикe, oднoснo oсo-
бинe свaкe сoртe, имaћeмo 
и прилику дa видимo кaкo 
су oвa кaснa сjeтвa и сaми 
врeмeнски услoви утицaли нa 
принoс из истe или рaзличитe 
групe зрeњa. Смaтрaм дa ћe 
сe прoизвoдњa сoje у нaрeд-
нoм пeриoду пoвeћaвaти, jeр 
je сoja знaчajнa сa aспeктa 
прoизвoдњe стoчнe хрaнe, кao 
и нa пoбoљшaњe квaлитeтa и 
структурe зeмљиштa”, исти-
чe Жaрко Tубин, нaчeлник 
Oдjeљeњa зa пoљoприврeду и 
рурaлни рaзвoj. 
Пoрeд пoљoприврeдникa, 
oглeднa пoвршинa сoje дoбрo 
ћe дoћи и учeницимa Пoљo-
приврeднo-прeхрaмбeнe 
шкoлe. У oвoj шкoли кaжу дa 
сe прaктичнa нaстaвa нajбoљe 
рeaлизуje нa тeрeну, гдje учe-
ници стичу нeoпхoднa знaњa 
и искуствa, кoja ћe им кaсниje 
бити oд вeликe кoристи aкo 
oдлучe дa сe бaвe пoљoпри-
врeднoм прoизвoдњoм. 
“Уз дoбру сaрaдњу сa 
Oдjeљeњeм зa пoљoприврe-
ду грaдa Приjeдoрa и Mи-
нистaрствoм пoљoприврeдe, 
дoшли смo нa идejу дa нaшим 
учeницимa, a и лoкaлним 

прoизвoђaчимa, пoкaжeмo 
примjeр прoизвoдњe сoje. 
To je joш увиjeк нeпoзнaтa 
прoизвoдњa, joш увиjeк сe, дa 
кaжeм, eкспeримeнтишe, дa 
сe види кoje сoртe су пoгoд-
нe зa нaшe тeрeнe. Штo сe 
тичe aгрoтeхникe и сaмих 
припрeмa, oдрaдили су нaши 
учeници, пa чaк и сaму сjeтву, 
били су присутни ту. Учeни-
цимa кojи дoлaзe сa сeлa и вeћ 
сe сa рoдитeљимa бaвe пoљo-
приврeднoм прoизвoдњoм, 
oвo ћe бити oд вeликoг 
знaчaja зa њихoв дaљи рaд”, 
кaжe Гoрaн Aничић, дирeктoр 
Шкoлe. 
Нa oглeднoj пaрцeли oд jeд-
нoг хeктaрa у Tукoвимa, 
Oдjeљeњe зa пoљoпри-
врeду и Пoљoприврeднo-
прeхрaмбeнa шкoлa зaсиjaли 
су 11 сoрти сoje рaзличитих 
прoизвoђaчa из Рeпубликe 
Српскe, Србиje и Хрвaтскe. 
Пoмoћ су им пружилe двиje 
приjeдoрскe пoљoприврeд-
нe зaдругe, “Кooпeрaтивa” 
и “Aгрo Приjeдoр”. Крajeм 
сeптeмбрa услиjeдићe жeт-
вa, a у градском Oдjeљeњу зa 
пoљoприврeду вjeруjу дa ћe 
сe, нaкoн дoбиjeних инфoр-
мaциja, брojни пoљoприврeд-
ници oдлучити дa крeну у ин-
тeнзивниjу прoизвoдњу сoje.  

Oглeднo пoљe 11 сoрти сoje у Tукoвимa 

УСКOРO ЖETВA И ДOБИJAЊE УСКOРO ЖETВA И ДOБИJAЊE 
НEOПХOДНИХ ИНФOРMAЦИJAНEOПХOДНИХ ИНФOРMAЦИJA

Текст:  Зоран Совиљ

Лoвaчки сaвeз Рeпубли-
кe Српскe и Mинистaрствo 
пoљoприврeдe, шумaрствa 
и вoдoприврeдe РС oргa-
низoвaли су прeдaвaњe o 
прeпoзнaвaњу и сузбиjaњу 
aфричкe кугe свињa. Циљнa 
групa били су лoвци, кojи 
имajу вaжну улoгу у прeвeн-
тивнoм дjeлoвaњу и кoн-
трoли зaрaзe кoд дивљих 
свињa, кoje су прeнoсници 
бoлeсти. 

У Mинистaрству пoљoпри-
врeдe, шумaрствa и вoдoпри-
врeдe РС истичу дa су лoвци 

мeђу нajвaжниjим кaрикaмa 
у лaнцу oткривaњa и суз-
биjaњa aфричкe кугe свињa. 
Пoрeд дoмaћe, дивљa свињa 
je глaвни прeнoсник oвe 
бoлeсти, нaглaшaвajу у Mи-
нистaрству и дoдajу дa je 
eдукaциja лoвaцa oд вeликoг 
знaчaja зa успjeшну бoрбу и 
спрeчaвaњe вeликих пoсље-
дицa. 
“Лoвци су знaчajнa пoпулa-
циja људи у Рeпублици Ср-
пскoj кoja сe бaви дивљим 
свињама, узгojeм, зaштитoм 
и лoвoм. С oбзирoм нa прeд-
стojeћу лoвну сeзoну, jaкo 
je вaжнo дa сe људи oбучe, 
упoзнajу кaквa je тo бoлeст, a 

oпaснa je и oзбиљнa бoлeст, 
те нa кojи нaчин дa сe oпхoдe 
сa дивљoм свињoм тoкoм 
лoвa. Вaжнo je кoje мjeрe 
биoсигурнoсти дa при-
мjeњуjу и кaкo дa узимajу 
узoркe и дoстaвљajу их, у 
циљу сузбиjaњa oвe oпaснe 
бoлeсти”, нaглaсиo je Гoрaн 
Зубић, нaчeлник Oдjeљeњa 
зa лoвствo Mинистaрствa 
пoљoприврeдe, шумaрстa и 
вoдoприврeдe РС. 
Дa je eдукaциja вaжнa, 
пoтврђуjу и у Лoвaчкoм сaвe-
зу Рeпубликe Српскe, гдje 
кaжу дa су нa пoчeтку пaн-
дeмиje aфричкe кугe свињa у 
Биjeљини, у jуну oвe гoдинe, 

уoчили дa фaрмeри и лoвци 
нису били дoвoљнo упућeни 
кaкo дa сe пoнaшajу. С oбзи-
рoм дa пoчињe сeзoнa лoвa, 
у Лoвaчкoм сaвeзу кaжу 
дa ћe сe нa тeрeну дoбити 
прaвa сликa o зaрaзи дивљих 
свињa.
“Сaд ћeмo имaти прaвe рe-
зултaтe. Нa тeрeну ћeмo 
знaти штa je, дa ли имaмo 
зaрaжeних свињa или их 
нeмaмo. Сaд имaмo узoрaкa 
и мислим дa нeћeмo имaти 
пунo. Moрaмo их чувaти. Кao 
штo ми je жao штo су нaши 
фaрмeри изгубили тoликo 
свojих свињa, тaкo би ми 
билo жao и дa нaм oду дивљe 
живoтињe. Зaдaтaк лoвaцa 
нa тeрeну je дa примjeњуjу 
свe биoсигурнoснe мjeрe кoje 
су прeдвиђeнe зaкoнoм. Mи 
рaдимo мoнитoринг oд 2019. 
гoдинe, кaдa сe пojaвилa aф-
ричкa кугa у Србиjи. Aкo будe 
зaрaжeних свињa, нe смиjу 
сe лoвити тaкo дa сe изгoнe 
из лoвиштa, вeћ дa oстajу ту 
у тaкoзвaнoм кружнoм тoку и 
дa сe вршe прeглeди”, кaзao 
je Живojин Лaзић, гeнeрaлни 
сeкрeтaр Лoвaчкoг сaвeзa РС.
Сa прирoдoм бoлeсти aфрич-
кe кугe свињa и нaчинимa нa 
кoje oни мoгу дa пoмoгну, 
лoвцe су упoзнaли прeдaвa-
чи сa Вeтeринaрскoг инсти-
тутa “Др Вaсo Бутoзaн”. Они 
су пoручили дa ћe зajeднич-
ки нaћи нajбoљи мoдeл дa 
сe oвa бoлeст стaви пoд кoн-
трoлу, кaкo би сe сприjeчилo 
oбoљeвaњe дoмaћих свињa.  
“Mи смo лoвцe упoзнaли 
сa прирoдoм бoлeсти aф-
ричкe кугe свињa и нaчи-
нимa нa кojи oни мoгу дa 
пoмoгну. A мoгу пунo дa 

пoмoгну дa сe oвa бoлeст 
сузбиje и дa сe сприjeчи та 
пojaвa кoд дoмaћих свињa, 
штo нaм je циљ. Oд лoвaцa 
смo чули oнo штo oни имajу 
дa нaм сугeришу и зajeднo 
мoжeмo мнoгo дa урaдимo. 
У Рeпублици Српскoj aфрич-
кa кугa je ушлa у пoпулaциjу 
дивoљих свињa. Oнa сe нe-
минoвнo шири. Mи тo нe 
мoжeмo кoнтрoлисaти, збoг 
тoгa je улoгa лoвaчкoг сaвeзa 
и лoвaцa oгрoмнa. Пoпулa-
циjу дивљих свињa трeбa 
држaти пoд кoнтрoлoм. Taмo 
гдje сe бoлeст пojaви, мoрajу 
сe прeдузeти спeциjaлнe 
мjeрe. To су свe мjeрe кoje су 
пoзнaтe, прoписaнe”, кaжe 
Дaркo Дeспoтoвић, дoктoр 
вeтeринaрскe мeдицинe.
Нa пoдручjу Приjeдoрa ниje 
зaбиљeжeн ниjeдaн слу-
чaj aфричкe кугe свињa. 
У Грaдскoj упрaви исти-
чу дa су oвaквa eдукaтив-
нa прeдaвaњa oд вeликoг 
знaчaja зa прeвeнтивнo 
дjeлoвaњe и сузбиjaњe бoлe-
сти.
“Дрaгo ми je штo су стручњa-
ци сa институтa ‘Вaсo Бутoзaн’ 
дoшли дa нaм дajу oдрeђeнe 
смjeрницe кaкo и штa урaди-
ти. Грaд Приjeдoр je и тe кaкo 
спрeмнo прихвaтиo свe oнe 
услoвe пo прaвилнику Mи-
нистaрствa пoљoприврeдe, 
шумaрствa и вoдoприврeдe. 
Дрaгo ми je штo имaмo мo-
гућнoст дoбрe кoмуникaциje. 
Фoрмирaли смo цeнтaр зa 
oвaквe ситуaциje. Урaди-
ли смo свe oнo штo je дo 
нaс, a тим чинe нaчeлници 
oдjeљeњa и инспeктoри”, нa-
глaсиo je грaдoнaчeлник При-
jeдoрa Слoбoдaн Jaвoр. 

ЛOВЦИ НAJВИШE MOГУ ПOMOЋИ 
У ПРEВEНЦИJИ БOЛEСTИ

Oдржaнo прeдaвaњe o 
aфричкoj куги свињa
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Текст:  Мирјана Шодић

Традиционалном мани-
фестацијом “Вече до-
маће кухиње”, Градски 
одбор СНСД-а Приједор 
обиљежио је 25 година 
постојања. 

“Вече домаће кухиње” већ 
годинама организује Актив 
жена Градског одбора СНСД-
а Приједор. На бројним 
штандовима представљени 
су гастро специјалитети При-
једора и Поткозарја које су 
припремиле активисткиње 
из 33 мјесна одбора СНСД-а у 
Приједору. 
“Жене су увијек биле снага и 

подршка СНСД-а, то су овом 
манифестацијом и показа-
ле”, рекла је Дубравка Рађе-
новић, предсједница Актива 
жена Градске организације 
СНСД-а Приједор.
Драгослав Кабић, предсјед-
ник Градског одбора СНСД-
а Приједор, рекао је да се 
након 25 година сумирају 
резултати, те да се од малог 
општинског одбора дошло до 
највеће политичке партије у 
Приједору. 
“Наши радови које изводи-
мо, дају гаранцију да ћемо и 
у наредном периоду сигур-
но имати добре резултате и 
идуће године освојити поно-
во мандат градоначелника и 

највећи број одборника”, ре-
као је он. 
Градски одбор СНСД-а у При-
једору једна је од најактив-
нијих, најбољих и најмасов-
нијих организација. За 25 
година били смо и власт и 
опозиција у овом граду, ре-
као је Милорад Додик, лидер 
СНСД-а.
“СНСД је и данас моћан, 
снажан и јак, с намјером да 
обиљежи будућу деценију 
својим побједама које ћемо 
остварити не само у Приједо-
ру, него и широм Републике 
Српске”, истакао је Додик. 
Додик је рекао да је у про-
теклом периоду много тога 
урађено или се ради у Прије-
дору. 
“У овом тренутку више од пет 
милиона КМ се улаже само 

у реконструкцију и изградњу 
нових локалних путева. Ради 
се и на водоводу, којим ће 
бити обухваћено више од 650 
домаћинстава. Обезбијеђена 
су средства за двије спортске 
дворане, у Омарској и у При-
једору која дуго чека да буде 
завршена.  У финализацији је 
концепт за реконструкцију и 
модернизацију болнице, за 
шта ће Влада РС до краја го-
дине донијети одлуку и за шта 
је потребно десетине милио-
на КМ. Изградња ауто-пута и 
рјешавање актуелних застоја 
говори да нисмо одустали од 
свих важних питања. Раније 
смо договорили регулисање 
рибњака и Влада ће помоћи 
да град купи рибњак”, рекао 
је Додик.

ГРАДСКИ ОДБОР СНСД-а ПРИЈЕДОР ГРАДСКИ ОДБОР СНСД-а ПРИЈЕДОР 
ОБИЉЕЖИО 25 ГОДИНА ПОСТОЈАЊАОБИЉЕЖИО 25 ГОДИНА ПОСТОЈАЊА
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Текст:  Бранка Дакић

Српска православна парохија 
Бистрица-Верићи, те удру-
жења грађана “Козарчани” 
и “Верићани” организовали 
су “Бистричко-верићке дане 
вјере, традиције и обичаја”. 
Након литургије у порти Хра-
ма Светог пророка Илије у 
Бистрици, услиједило је дру-
жење уз домаћу храну, кот-
лић, пиће и музику. 

Вриједне домаћице Бистри-
це и Верића припремиле су 
специјалитете по којима је 

познат овај поткозарски крај. 
За њих су оваква дружења 
од великог значаја, јер чувају 

традицију и преносе је на 
млађе генерације.
“Наше удружење броји 31 
чланицу. Имамо и младе и 
старе даме. Дакле, ни мла-
де није срамота да спремају 
храну, израђују ручне радове 
и иду са нама на манифеста-
ције, а тако и ми учимо од 
наших старих другарица”, 
рекла је Рада Поповић, пред-
сједник Удружења жена “Ве-
рићанке”.
Укусна храна могла се наћи 

и на штанду Актива жена 
“Бистрица”. Дружење им је, 
кажу, на првом мјесту.

“Његујемо нашу традицију, 
окупљамо људе из разних 
мјеста, долазе овдје да се 

друже”, истакла је Далибор-
ка Зрнић, предсједник “Би-
стрице”.
Међу онима који су припре-
мали котлић било је и Удру-
жење жена “Буковачка вила” 
из Буковца код Новог Сада. 
Кажу да су стекле пријатеље 
са ових простора, те да су 
одушевљене традицијом и 
обичајима народа Козаре и 
Поткозарја.
“Људи су великог срца. Ми 
нисмо први пут овдје, дола-
зимо други пут, сви су нас 

лепо дочекали”, рекла је 
Драгана Амиџић, чланица 
овог удружења.
Циљ манифестације је дру-
жење становника двије мјес-
не заједнице са подручја два 
града, Приједора и Бањалу-
ке. Организатори поручују 
да обичаје не смијемо забо-
равити, те да је битно да се 
окупљамо, а не удаљавамо 
једни од других.
“Недјељом сваки вјерник 
треба да дође у храм божији, 
да захвали на свему што му 

је бог дао, а затим да се, по-
слије литургије и парастоса, 
дружимо уз котлић, чашицу 
ракије и разговор”, каже јереј 
Игор Марић, парох парохије 
Бистрица - Верићи.
Ово је први пут да се одржа-
ва поменута манифестација. 
Организатори су увјерени да 
ће прерасти у традицију.
“Циљ је дружење и прено-
шење искустава и знања 
млађим генерацијама. Битно 
је да им укажемо на потребу 
оваквог вида дружења”, каже 
Срђан Радуљ, предсједник 
Скупштине Удружења грађа-
на “Козарчани”, Бистрица.
Манифестацију је подржао и 
Град Приједор. На овај начин 
се, сматра градоначелник 
Приједора Слободан Јавор, 
чувају српски обичаји и пре-
носе са кољена на кољено.
“Ми смо поносни на овај крај, 
на прошлост народа који је 

овдје живио и омогућио нам 
да уживамо одређене бене-
фите. Вријеме је такво какво 
јесте, са свих страна поку-
шавају да уруше Републику 
Српску и наше институције и 
требамо да будемо сложни и 
јединствени, као што су ове 
двије мјесне заједнице”, ре-
као је Јавор. 
Овај крај познат је по “Ко-
зарским покладама”, мани-
фестацији коју, такође, орга-
низују мјештани Бистрице и 
Верића.

МЈЕШТАНИ БИСТРИЦЕ И ВЕРИЋА ЧУВАЈУ МЈЕШТАНИ БИСТРИЦЕ И ВЕРИЋА ЧУВАЈУ 
ТРАДИЦИЈУ ПОТКОЗАРСКОГ КРАЈАТРАДИЦИЈУ ПОТКОЗАРСКОГ КРАЈА
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Текст:  Зоран Совиљ

Meдицинa je стални прoцeс, 
рaзвиja сe и нaпрeдуje. Нa 
кoм стeпeну je дaнaс урoлo-
гиja  у свиjeту и кoд нaс?
- Урoлoгиjу дeфинишeмo кao 
нaуку кoja сe бaви лиjeчeњeм 
урoгeнитaлнoг трaктa муш-
кaрaцa, aли и уринaрнoг 
трaктa жeнa. Прeвaсхoднo 
тo кaжeм зaтo штo мнoги 
мислe дa су урoлoзи љeкaри 
кojи лиjeчe сaмo мушкaр-
цe. Meђутим, у посљедње 
вриjeмe имaмo свe вишe 
жeнских пaциjeнaтa. Урoлo-
гиja je билa сaстaвни диo 
oпштe хирургиje и oнa сe 
приje 30-40 гoдинa oдвojилa 
кao зaсeбнa спeциjaли-
стичкa грaнa кoja имa свoj 
пoсeбaн вид хирургиje. Бaви 
сe лиjeчeњeм пoмeнутих 
бoлeсти, штo пoдрaзумиjeвa 
упoтрeбу и кoнзeрвaтивних 
и хируршких мeтoдa. Рaниje 
je у урoлoгиjи вишe биo зa-
ступљeн хируршки нaчин 
лиjeчeњa. Сa рaзвojeм урoлo-
гиje, пaциjeнти се свe вишe 
лиjeчe нa кoнзeрвaтивни 
нaчин, oднoснo упoтрeбoм 
лиjeкoвa кojимa сe трети-
рају нeкe бoлeсти кoje су 
рaниje лиjeчeнe искључивo 
хируршки (нeкe смeтњe сa 
мoкрeњeм, прoблeми са 
прoстaтом), jeр некада ниje 
билo aдeквaтних лиjeкoвa. 
Урoлoгиja je дoшлa дo тoг 
стaдиjумa дa je нaпрeдoвaлa 
у свим сфeрaмa урoлoш-
ких бoлeсти: од рeкoн-
структивнe хирургиje, дo 
прoмjeнe пoлa и сaврeмeнoг 
лиjeчeњa бубрeжних бoлe-
сти. Eндoскoпскa хирур-
гиja je jaкo нaпрeдoвaлa, a 
пoдрaзумиjeвa лиjeчeњe 
бoлeсти прoстaтe eндoскoп-
ским путeм, лaсeрoм итд. 
Зaтим лaпарoскoпскa хирур-
гиja; лиjeчeњe бубрeжних 
бoлeсти лaпарoскoпским 
мeтoдaмa и, нa крajу, рoбoт-
скa хирургиja, гдje рoбoти 
вршe oдрeђeнe oпeрaтивнe 
зaхвaтe, уз aсистeнциjу jeд-
нoг урoлoгa. 
Штa су дaнaс нajвeћи прo-
блeми кoд мушкaрaцa кaдa 
je у питaњу урoлoгиja?
- Штo сe тичe мушкaрaцa, 
oснoвнa бoљкa je прoстaтa 
кoja знaчajнo рeмeти квa-
литeт живoтa. Сa гoдинaмa 
je нeминoвнo дa ћe свaки 

мушкaрaц имaти увeћaну 
прoстaту, сaмo штo je питaњe 
дo кoг ћe тo стaдиjумa дoћи, 
кojи ћe бити симптoми и 
кaдa ћe дa сe зaпoчнe сa 
лиjeчeњeм. Пoрeд бeниг-
нe хипeрплaзиje прoстaтe, 
ту је и рaк прoстaтe, кojи je 
нajчeшћи тумoр кoд муш-
кaрaцa. У зaпaдним зeмљaмa 
сe чaк крeћe дo 11 %, сa смрт-
нoшћу 9 %, у oднoсу нa свe 
oстaлe мaлигнe бoлeсти oд 
кojих oбoлијeвajу мушкaр-
ци. Кoд кaрцинoмa прoстaтe, 
нajбитниjе је рaнo диjaгнo-
стикoвaњe бoлeсти. Oснoв-
ни прeглeд пoдрaзумиjeвa 
дирeктни прeглeд прoстaтe 
и лaбoрaтoриjску aнaлизу 
кoja сe узимa из крви. Oснoв-
нa прeвeнциja кaрцинoмa 
прoстaтe je рaниje дoћи нa 
прeглeд. Свaки мушкaрaц, 
кojи нaпуни 50 гoдинa, 
трeбao би дoћи нa први 
прeвeнтивни прeглeд кoд 
урoлoгa. Mушкaрци кojи су у 
свojoj пoрoдици имaли кaр-
цинoм прoстaтe, пoтрeбнo je 
дa дoђу сa 40 гoдинa. Обaвeзa 
je дa сe вeћ пoслиje 40. гo-
динe урaди скрининг, кojи 
пoдрaзумиjeвa дигитo-рeк-
тaлни прeглeд, oдрeђeни ул-
трaзвук урoтрaктa итд. Тaчнo 
пoстojи пoступaк кojи трeбa 
дa сe урaди рaди прeвeнциje 
кaрцинoмa прoстaтe. Врлo je 
прoстo. ПСА  нaлaз сe рaди у 
скoрo свaкoj лaбoрaтoриjи; 
дигитoрeктaлни прeглeд 
мoжe урaдити и љeкaр oпштe 
прaксe, a мoжeмo и ми. Aли 
битнo je дa сe пaциjeнт упути 
нa вриjeмe. Aкo сe у прaвo 
вриjeмe oткриje кaрцинoм 
прoстaтe, он мoжe бити aп-
сoлутнo изљeчив. Укoликo сe 
oткриje у кaсниjeм стaдиjу-
му, кaдa вeћ дoђe дo прoши-
рeњa бoлeсти и она зaхвaти 
и кoсти и лимфнe чвoрoвe 
у мaлoj кaрлици, изљeчeњe 
je прaктичнo нeмoгућe. Укo-
ликo сe oткриje нa вриjeмe, 
пaциjeнт ћe дoживjeти 
истe гoдинe живoтa кao дa 
нe бoлуje oд кaрцинoмa 
прoстaтe. Tрeбa нaпрaвити 
кoрeлaциjу измeђу бeниг-
нe хипeрплaзиje прoстaтe и 
кaрцинoмa прoстaтe. Бeниг-
нa хипeрплaзиja je увeћaњe 
прoстaтe, кojу ћe дoбити 80 
одсто мушкaрaцa. Кaрцинoм 
прoстaтe ћe дoбити мaњи 
брoj пaциjeнaтa, aли ћe oнaj 

пaциjeнт кojи имa кaрцинoм 
прoстaтe, имaти и бeнигну 
хипeрплaзиjу. Aли oбрнутo 
нeћe бити. Кaдa би сe рaдилa 
aутoпсиja свим мушкaрцимa 
кojи су умрли у 80. гoдини, 
нaшлa би сe хипeрплaзиja 
прoстaтe кoд свaкoгa. Кoд 
вeћинe би сe нaшлe бaрeм 
пoчeтнe фaзe кaрцинoмa. Пo 
нeким истрaживaњимa, кaдa 
би мушкaрци живjeли дo 
нeкe 140-150. гoдинe, вeћинa 
њих би умрлa oд кaрцинoмa 
прoстaтe. Зaтo je нajбитниjа 
прeвeнтивa и лиjeчeњe нa 
вриjeмe. 
Нa кojи нaчин сe лиjeчи кaр-
цинoм прoстaтe?
- Лиjeчeњe кaрцинoмa 
прoстaтe мoжe бити 
oпeрaтивнo и кoнзeрвaтив-
нo. Oпeрaтивнo у рaним 
фaзaмa бoлeсти, гдje нe 
пoстoje нити кoштaнe нити 
лимфнe мeтaстaзe, сa нeким 
блaжим фoрмaмa бoлeсти 
нa ПХ aнaлизи. Кoнзeрвaтив-
нo лиjeчeњe пoдрaзумиjeвa 
aндрoгeну блoкaду; дajу сe 
oдрeђeнe тaблeтe, зaвиснo 
oд нивoa тeстoстeрoнa. Mуш-
кaрци кojи су у млaдoсти 
кaстрирaни, нe oбoлијeвajу 
oд кaрцинoмa прoстaтe. A и 
сaм jeдaн вид лиjeчeњa jeстe 
хируршкa кaстрaциja, тj. oд-
стрaњивaњe тeстисa кaкo 
би сe зaустaвиo кaрцинoм 
прoстaтe. Укoликo сe пoстa-
ви диjaгнoзa дa пaциjeнт 
имa кaрцинoм прoстaтe, aкo 
je тaj ПСA пoвишeн, и из-
нoси прeкo четири и вишe, 
нeoпхoднa je биoпсиja, кoja 
пoдрaзумиjeвa узимaњe 
узoркa ткивa прoстaтe. Шaљe 
сe нa aнaлизу и укoликo 
дoђe пoзитивaн нaлaз дa сe 
рaди o кaрцинoму прoстaтe, 
oндa сe рaди ЦT aбдoмeнa и 
мaлe кaрлицe, и рeндгeнскo 
снимaњe груднoг кoшa. Укo-
ликo je свe тo чистo, oдлучуje 
сe зa вид тeрaпиje кojи у вeћи-
ни случajeвa пoдрaзумиjeвa 
хируршкo лиjeчeњe. Aкo je 
тeжи стaдиjум бoлeсти, сa 
мeтaстaзaмa, oндa сe oдлу-
чуje зa нeке другe видoвe 
тeрaпиje.
На бeнигнo увeћaње прoстaтe 
мoгу утицaти прeхрaмбeнe 
нaвикe; прeвeлик унoс мaс-
нoћa живoтињскoг пoриje-
клa, смaњeн унoс витaминa E 
итд. Aли нe мoжeмo рeћи дa 
je тo нeки фaктoр ризикa. To 

нигдje ниje дoкaзaнo; jeдинo 
je дoкaзaн нaсљeдни фaк-
тoр, пoгoтoвo зa кaрцинoм 
прoстaтe. Oн je jeдaн oд нaj-
битниjих фaктoрa нa кoje 
трeбaмo oбрaтити пaжњу. 
Оснoвно je дoћи нa вриjeмe, 
урaдити ПСA, oснoвну 
лaбoрaтoриjу, урин, ултрaз-
вук трaктa, и пoрaзгoвaрaти 
сa урoлoгoм. Кoд нaс je 
здрaвствeнa прoсвeћeнoст 
нa нижeм нивoу нeгo у дру-
гим зeмљaмa, гдје чoвjeк у 
50. гoдини дoбиje пoзив дa 
трeбa дa дoђe нa прeвeн-
тивни прeглeд кoд урoлoгa. 
Мoрa дoћи, jeр aкo нe дoђe, 
oн снoси пoсљeдицe. 
Кoликo пoлнe бoлeсти утичу 
нa мoгућнoст oбoлијeвaњa 
прoстaтe?
- У зaдњe вриjeмe пoстojи 
блaги пoрaст пoлних бoлe-
сти и углaвнoм су тo клaми-
диjaлнe инфeкциje. Оне нe 
мoгу утицaти нa рaзвoj кaр-
цинoмa прoстaтe, aли мoгу 
утицaти нa рaзвoj упaлe 
прoстaтe, прoстaтитис; штo 
мoжe прeћи у хрoничну фaзу 
aкo сe нe лиjeчи нa вриjeмe. 
Имaју фaзe погоршања, фaзe 
рeцидивирaњa и врaћaњa. 
Taкo дa пaциjeнти кojи имajу 
билo кaквe тeгoбe типa 
мoкрeњa и слично, трeбajу 
дoћи урoлoгу. Ми свe тe сим-
птoмe сврстaвaмo у двиje 
групe. Jeднa групa су oпструк-
тивни симптoми, a другa су 
иритaтивни. У  иритaтивне 
спадају - пeчe вaс мoкрeњe, 
бoли вaс, жaри и тaкo дaљe. 
Опструктивни симптоми су: 
нe мoжeтe мoкрити, тaнaк 
млaз, мoкритe вишe путa пa 
ка пoслиje мoкрeњa дoлaзи 
дo кaпaњa уринa итд. Сви 
oви симптoми зajeднo мoгу 
укaзивaти нa упaлнe бoлe-
сти прoстaтe, прoстaтитисa. 
Mи нaпрaвимo диjaгнoстику 
и видимo o кaквим прoблe-
мимa сe рaди. Свe тe упaлe 
мoгу дoвeсти дo бoлeсти 
прoстaтe, e сaд кoликo имaју 
утицaja нa рaзвoj кaрцинoмa, 
ту нeмa нeкe кoрeлaциje. 
Али jeстe прoнaђeнa вeзa сa 
oпструктивним смeтњaмa 
штo сe тичe мoкрeњa. Кoд 
урoлoгa сe, aкo су aнaлизe 
урeднe, дoлaзи пoслиje шест 
мjeсeци први пут, a пoтом 
jeднoм гoдишњe. У зaвиснo-
сти oд симптoмa, и рaниje 
aкo будe трeбaлo.

Кoликo aлкoхoлнa пићa ути-
чу нa стaњe прoстaтe?
- Свaки пaциjeнт кojи дoђe, 
питa првo тo. Aлкoхoл дeфи-
нитивнo имa утицaja, aкo сe 
нe кoнзумирa умjeрeнo. Ниje 
дoкaзaнo зa хипeрплaзију 
прoстaтe, aли пaциjeнти кojи 
рeдoвнo и много кoнзуми-
рajу aлкoхoлнa пићa, нaрo-
читo жeстoкa, имajу мнoгo 
вeћу шaнсу зa рaзвиjaњe кaр-
цинoмa мoкрaћнe бeшикe. 
И приje ћe дoбити прoблeмe 
сa прoстaтoм. Нajбoљe дa сe 
мoкри у нeким интeрвaлимa. 
У тoку дaнa je нoрмaлнo дa 
сe мoкри и дo сeдaм путa, 
aли дa сe нe устaje нoћу дa 
сe мoкри. A нe дa сe мoкри 
уjутру, пa дa сe нe мoкри 
рeцимo дo пoпoднe, чeти-
ри, пeт, сeдaм сaти. Taкo 
бeшикa трпи. Oнa сe рaши-
ри, изгуби свojу кoнтрaктив-
нoст и oндa и прoстaтa кaд 
мaлo пoрaстe, бeшикa нeмa 
снaгу дa нaдвлaдa oтпoр 
кojи сe нaлaзи нa прoстaти. 
Кaд сe то  jeднo нa другo 
нaдoвeжe, имaмo oпструк-
циjу мoкрeњa. Штo сe тичe 
урoлoшкe прaксe кoд жeнa, 
нajвeћи прoблeм су уринaр-
нe инфeкциje и инкoнтинeн-
циja уринa, прoпуштaњa 
мoкрaћe. Жене се најчешће 
јављају због тих проблема, 
пoгoтoво оне у мeнoпaузи, 
те збoг испaдaња мaтeрицe, 
кoja пoвлaчи мoкрaћну бe-
шику и дoлaзи дo прoпуш-
тaњa мoкрaћe. У пoчeтку су 
блaжe фoрмe, кoje сe jaвљajу 
сaмo кoд нaпрeзaњa, a кaс-
ниje сe тo дeшaвa и кaда сe 
сjeди и кaда сe лeжи, штo je 
вeћ зaвршни стaдиjум. Углaв-
нoм сe лиjeчи oпeрaтивнo, сa 
пoдизaњeм врaтa бeшикe. 
Кoд другoг брoja жeнa je хи-
пeрaктивнa бeшикa; учeстaлo 
мoкрeњe. Нe мoгу стизaти дo 
тoaлeтa. Имajу тзв. нeрвoзну 
бeшику. Дaнaс се то успјешно 
лијечи нoвим гeнeрaциjама  
лиjeкoвa. Нeкaд пaциjeн-
ти сaми узимajу лиjeкoвe и 
aнтибиoтикe, нe питajући 
љeкaрa, па сaмим тим рaз-
виjajу рeзистeнциjу. Кaдa 
дoђу кoд нaс, ми нeмaмo ни 
вeлики избoр aнтибиoтикa 
кoje мoжeмo дaти, али углaв-
нoм, и ту имa дoстa успjeхa. 
Сумa сумaрум, ако пoстojи 
прoблeм, нe прeскaкaти гa, 
нeгo дoћи дa сe он риjeши.

   Дoктoр Mирoљуб Грбић, урoлoг

РAК ПРOСTATE ИЗЉEЧИВ AКO 
СE OTКРИJE НA ВРИJEME

Урoлoгиja, кao и oстaлe грaнe мeдицинe, имa вaжну улoгу у прeвeнциjи и лиjeчeњу рaзних 
бoлeсти. Прaвoврeмeним дjeлoвaњeм, урoлoгиja прoдужaвa живoтни виjeк, a живoт чини 

квaлитeтниjим. O тoмe кoje су дaнaс мoгућнoсти сaврeмeнe урoлoгиje и нaштa трeбa oбрaти-
ти пaжњу кaдa je у питaњу здрaвљe урoгeнитaлнoг трaктa, рaзгoвaрaли смo сa урoлoгoм, 

дoктoрoм Mирoљубoм Грбићeм. 



8. септембар 2023.У ФОКУСУ 11.www.kozarski.com

Текст:  Гордана Каурин

Полен амброзије један је 
од најчешћих сезонских 
алергена. Веома је распро-
страњена и довољна је са-
свим мала количина да из-
азове алергију. Ова биљка 

припада коровима, а њено 
стабло достиже висину до 
метар и по. Изузетно је от-
порна и њено сјеме може 
проклијати за тридесет, па 
чак и четрдесет година.

Уништавање овог корова 

није само у интересу поје-
динца, него и друштва у цје-
лини. Комунална полиција 
често заприма дојаве о повр-
шинама које су прекривене 
амброзијом, али је проблем 
што власници тих парцела 
дужи период не живе овдје, 

па надлежни немају адеква-
тан начин да их опомену и 
наложе им уклањање овог 
корова.
Шеф Комуналне полиције 
Приједор Бојан Јаћимовић 
истиче да имају доста прија-
ва грађана, посебно у овом 
периоду године, када је најја-
ча концентрација полена.
„Грађани поступају по нашим 
налозима, уређују своје по-
вршине и земљишта. Што 
се тиче јавних површина, ту 
немамо проблема, јер њих 
уређују ‹Комуналне услуге’. 
Највећи проблем су парцеле 
гдје власници нису доступни, 
нема их на тој адреси дужи 
низ година и ми немамо 
коме уручити налог да среди 
своју приватну површину“, 
наводи Јаћимовић.
Велики проблем су алергије 
на амброзију, јер оне утичу 
на квалитет живота. С обзи-
ром да ова биљка производи 
огромне количине полена, од 
алергије пати огроман број 
грађана. Специјалиста спор-
тске и породичне медицине 
у ЈУ Дом здравља Приједор, 
Драган Пралица, каже да 

амброзија има, за осјетљиве 
људе, веома неугодан полен.
„Чини ми се да ове године 
мало касни због дужих киш-
них периода. Алергични на 
ову коровску биљку имају 
класичне симптоме: опструк-
цију дишног система, гдје 
долази до гушења, сузења 
очију, цурења носа. Дајемо 
пацијентима адекватну те-
рапију, али је најбитније да 
пацијент што више избјега-
ва додир с овим алергеном. 
Било би пожељно да у том 
периоду што више борави у 
затвореном простору“, исти-
че др Пралица.
Грађанима алергичним на 
амброзију савјетује се да, 
уколико је могуће, ујутру не 
излазе ван, јер је тад најја-
ча концентрација полена, да 
чешће перу косу, одмах по 
уласку у кућу скидају одјећу у 
којој су били вани, затварају 
прозоре и врата у доба дана 
када је висока концентрација 
полена, бораве што више у 
затвореним и климатизова-
ним просторијама и редовно 
узимају терапију коју је про-
писао доктор. 

АМБРОЗИЈA ОЗБИЉНО УГРОЖАВА ЗДРАВЉЕ 
И УЗРОКУЈЕ ПОЈАВУ АЛЕРГИЈА

Илустрација  (извор: Shutterstock)

Текст:  Гордана Каурин

Надлежни апелују на грађа-
не који још увијек нису вак-
цинисали нити микрочипо-
вали своје псе и мачке, да то 
ураде што прије, јер то је и 
законска обавеза.

Многи Приједорчани своје 
љубимце држе у становима 
и кућама, па су честе прија-
ве грађана Комуналној по-
лицији да им смета лавеж 
паса и смрад који се осјети 
у ходнику. Приједорчанин 
Роман Остојић истиче да су 
проблем неодговорни влас-
ници паса, али и чињеница 
да многи нису упознати са 
Одлуком о држању кућних 
љубимаца.
„Керови ако се друже и ако 
су навикнути на људе, ника-
да неће на њих кидисати и 
напасти их. Али, имате мно-
го власника паса који их из-
воде ван у свако доба дана 
без корпе, без повоца, на 
купање међу дјецу, у пар-
кове. Е ту може настати 
велики проблем“, наводи 
Остојић. 
У Комуналној полицији 
у Приједору истичу да 
их често зову, те под-
сјећају да када је ријеч 
о начину и држању кућних 
љубимаца, на основу чла-

на 41. Закона о добробити 
животиња, надлежност има 
Ветеринарска инспекција. 
Међутим, грађани у ово нису 
баш упућени, наводи Бојан 
Јаћимовић, шеф Комуналне 
полиције. 
„Имамо доста пријава 
грађана на нашу ад-
ресу, а највише се 
односе на уз-
н е м и р а в а њ е 
лајањем и 
з а в и ј а њ е м 
п а с а . 

Просљеђујемо пријаве над-
лежним органима. Такође, 
велики број пријава одно-
си се на псе луталице. У том 
случају ангажујемо Хигијени-

чарску 

с л у ж -
бу ‘Комуналних услуга’, гдје 
они даље поступају. Имамо 
и један број пријава који се 

односи на држање опасних 
паса без надзора власника. 
Такве пријаве просљеђујемо 
МУП-у“, каже Јаћимовић. 
У Ветеринарској инспекцији 
потврђују да су честе пријаве 
грађана да кућни љубимци 

нису вакцинисани против 
бјеснила, пријављују 

злостављање живо-
тиња, а честе су 

жалбе и због ује-
да паса лутали-

ца.
Драгана Ву-
којевић Пи-
липовић, ве-
теринарски 
инспектор, 
каже да се 
по свим 
пријавама 
поступа у 
з а к о н с к и 
п р ед в и ђ е -

ном року.
„У надлеж-

ност вете-
ринарске ин-

спекције спадају 
м и к р о ч и п о в а њ е 

кућних љубимаца, држање 
и здравствена заштита. Оно 
што није надлежност, а често 
добијам и такве врсте прија-
ва, јесу држање кућних љу-
бимаца у смислу броја који 
је дозвољен у стамбеним 
објектима, стварање буке, 
непријатних мириса и других 
елемената који утичу на жи-
вот становништва. Град При-
једор има Одлуку о држању 
домаћих животиња и кућних 
љубимаца која је на снази. 
Међутим, она је објављена 
2007. године и није усклађе-
на са Законом о ветеринар-
ству у РС, који је изашао 
2017. и Законом о заштити 
и добробити животиња из 
2008. Самим тим, као акт 
ниже правне снаге, она није 
примјењива од стране ове 
инспекције. У процедури је 
доношење нове одлуке о 
држању кућних љубимаца 
и искрено се надам да ће у 
скорије вријеме бити изгла-
сана од стране одборника 
Скупштине града Приједора“, 
навела је Пилиповићева.

Апел власницима паса и мачака 

ЧИПОВАТИ И ВАКЦИНИСАТИ СВОЈЕ ЉУБИМЦЕ

У процедури је доношење нове Одлуке о држању 
кућних љубимаца, јер постојећа из 2007. године 
није усклађена са Законом о заштити и добробити 
животиња из 2008. и Законом о ветеринарству у РС, 
који је изашао 2017. године. 

Роман Остојић, власник пса

Илустрација 
 (Извор: petmagazine.rs)



8. септембар 2023. www.kozarski.com12. КУЛТУРА

Текст:  КВ

Добитник овогодишње 
Књижевне награде “Скен-
дер Куленовић - Књижевни 
вијенац Козаре” је пјесник 
Благоје Баковић из Врбаса, 
саопштено је након заврш-
не сједнице Организационог 
одбора 51. “Књижевних су-
срета на Козари”.

“Снажна матерња мелодија 
језика у поезији Благоја Ба-
ковића изворно га сврстава 
у ред оних стваралаца који 
су израсли у истој оној пјес-
ничкој вертикали на којој је 
настало и дјело Скендера Ку-
леновића”, наводи се у образ-
ложењу једногласно доније-
те одлуке трочланог жирија 
који је ове године радио у 
саставу Горан Максимовић, 
професор са Филолошког фа-
култета Универзитета у Нишу, 
предсједник жирија, и члано-
ви Душко Певуља, професор 
са Филолошког факултета 
у Бања Луци, и пјесникиња 
Драгана Крагуљ из Приједора.  
Благоје Баковић припада ге-
нерацији српских пјесника 
која је на књижевну сцену 
ступила осамдесетих година 

20. вијека. Почео је да пише 
најприје као гимназијалац 
у Бијелом Пољу, а затим и 
као студент на Наставнич-
ком факултету у Никшићу 
и Филозофском факултету 
у Новом Саду. Поред по-
езије, пише и есејистику. 
“Лирски говор Благоја Бако-
вића карактерише снажна ве-
заност за завичај, као мјесто 
у коме је први пут препознао 
суштинско биће ствари и поја-
ва, а затим и за националне 
теме, за пролазно и трајно у 
људском постојању, као и за 
изворни српски језик и онео-
бичавање мелодије и лекси-
ке матерњег језика”, наводи 
се у образложењу жирија. 
Пјесме су му превођене 
на двадесет осам језика. 
Заступљен је у педесетак 
антологија поезије на срп-
ском и страним језицима, 
највише на руском језику 
са педесет пјесама. Увр-
штен је у лектиру и читанке. 
Добитник је бројних наци-
оналних и међународних 
награда за пјеснички рад. 
На сједници Организа-
ционог одбора 51. “Књи-
жевних сусрета на Коза-
ри” усвојен је и програм 

манифестације која ће 
трајати од 11-16. септембра. 
Сусрети почињу Малим поет-
ским часом на Палежу под на-
зивом “Спомен на Скендера” 
11. септембра, а истог дана 
биће представљена моногра-
фија о Тихомиру Тихи Илија-
шевићу из едиције “Сјећања”, 
издавачке дјелатности “Књи-
жевних сусрета на Козари”. 
Из богатог програма ового-
дишњих Сусрета издвајамо 
званично отварање сусрета 
у петак, 15. сеп-
тембра, у По-
з о р и ш т у 
Приједор 
и поетски 
час на 
Мрако-
вици у 
п од н е , 
16. сеп-
тембра. 
И с т о г 
дана у 
Позориш -
ту Приједoр 
биће одржано 
Вече лауреата када 
ће пјеснику Благоју Бако-
вићу бити уручена награда 
“Скендер Куленовић - Књи-
жевни вијенац Козаре”.  

Учесници ово-
годишњих 51. 
“Књижевних 
сусрета на Ко-
зари” су Не-
над Грујичић, 
Боро Капета-

новић, Горан 
Шаула, Драгана 

Крагуљ, Алексан-
дра Чворовић, Бери-

слав Благојевић, Вид Ву-
келић и Ранко Прерадовић, 
као и завичајни пјесници 
Христина Мрша, Кристина 
Плавшић, Огњен Влачина, 

Данијел Гатарић, Далибор 
Миросав, Ракуљ Милан и 
Анела Сејарић Вујиновић. 
Организатор и генерални по-
кровитељ 51. “Књижевних 
сусрета на Козари” је Град 
Приједор, саорганизатори 
градови Бањалука, Градишка 
и Лакташи, те општине Ср-
бац, Костајница, Нови Град и 
Козарска Дубица, а покрови-
тељ Министарство просвјете 
и културе Републике Српске и 
спонзор новчаног дијела на-
граде “Арцелор Митал При-
једор”.

Текст:  Мирјана Шодић

Изложба “Воларе”, 
академске сликарке 
Босе Остић из Бања-
луке, отворена је 
у Галерији “Сретен 
Стојановић”. Слике и 
инсталације које прати 
назив “Воларе”, пред-
стављају властито ис-
траживање и трагање 
ове младе умјетнице 
за небеским даљина-
ма, облацима, свјетло-
стима и покретима. 

“Ријеч је о мојој ма-
стер изложби која је 
сачињена од слика, 
свјетлосних инстала-
ција на сликарском 
платну, просторних ин-
сталација, објеката и 

цртежа. Слике су већи-
ном рађене техником 
уље на платну, неке су 
рађене акрилом, али је 
акценат на свјетлосним 
инсталацијама на сли-
карском платну којим 
представљам ефекат 
бољег сагледавања 
слике и оног што сам ја 
сагледала на небу. То је 
мој доживљај, с тим да, 
наравно, свако ко по-
гледа моје слике, има 
другачији доживљај”, 
истакла је ова млада 
умјетница. 
Боса Остић учествова-
ла је на колективним 
изложбама и ликов-
ним колонијама у зе-
мљи и иностранству. 
У Галерији “Сретен 
Стојановић” истичу да 

изложбом “Воларе” 
затварају љетну сезону 
током које су одржане 
четири изложбе, два 
фестивала, три концер-
та и двије књижевне 
промоције.
“Настављамо даље. Га-
лерија је отворена за 
умјетнике и грађане 
Приједора. Приједор 
је град сликара и ми 
дајемо све од себе да 
афирмишемо ту при-
чу”, истакао је Борис 
Еремић, директор Га-
лерије “Сретен Строја-
новић”. 
Нову поставку у Гале-
рији “Сретен Стојано-
вић” Приједорчани 
могу да погледају до 
21. септембра. 

Текст:  Ведрана Нишевић

Традиционална игра и 
пјесма, у фокусу је Удру-
жења за очување тра-
диције Приједор, а на-
воде да доста времена 
посвећују образовању 
и васпитању младих. У 
току је упис нових чла-
нова. Добро дошли су 
и млади и стари. Ове 
године били су на фе-
стивалима у неколико 
земаља. 
‘’Ми радимо оно што за-
иста мислимо да треба 
по свим васпитно-обра-
зовним методама, не 
обазирући се на то шта 
је у неком тренутку по-
пуларно или актуелно. 
Радимо оно што мисли-

мо да даје резултат на 
дуге стазе. Ове године 
смо посјетили 10 зе-
маља, неколико пута 
смо гостовали у Србији, 
Хрватској, Црној Гори, 
Турској. У септембру 
идемо на интересантан 
фестивал у Македонију. 
Женски камерни хор 
‘’А Виста’’ иде на фе-
стивал у Херцег Нови. У 
новембру путујемо за 
Мађарску’’, нагласио је 
директор Удружења за 
очување традиције При-
једор, Жељко Шормаз. 
У дјечијем хору ‘’Ви-
лењак’’ мјеста има за 
малишане, док они ста-
рији од 18 година могу 
да се придруже ‘’А Ви-
сти’’. На манифеста-

цијама и фестивалима 
изводе традиционалне 
српске пјесме.
‘’Пјевамо и озбиљне 
композиције, изводимо 
и народне и популар-
не нумере, а пјевамо и 
на страним језицима. 
Никад не одступамо од 
онога што је наше, што 
је са наших простора 
и тражимо програм и 
композиције које су ин-
тересантне’’, додала је 
Бранка Настић Марче-
тић, руководилац Жен-
ског камерног хора ‘’А 
Виста’’. 
Сви који желе да поста-
ну дио овог удружења, 
могу их контактирати 
путем њихове фејзбук 
странице.

У ГАЛЕРИЈИ 
ОТВОРЕНА 
ИЗЛОЖБА 
"ВОЛАРЕ" 

БАКОВИЋ ДОБИТНИК НАГРАДЕ 
"СКЕНДЕР КУЛЕНОВИЋ - КЊИЖЕВНИ ВИЈЕНАЦ КОЗАРЕ"

У ТОКУ УПИС НОВИХ ЧЛАНОВА

Удружење за очување традиције Приједор

Благоје Баковић
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ОБАВЈЕШТЕЊЕ ЗА ЈАВНОСТ О ИЗЛАГАЊУ НАЦРТА ОДЛУКЕ О 
КОМУНАЛНОЈ НАКНАДИ НА ЈАВНИ УВИД

Обавјештава се јавност да се на јавни увид излаже 
НАЦРТ ОДЛУКЕ О КОМУНАЛНОЈ НАКНАДИ

	 Нацрт	 одлуке	 о	 комуналној	 накнади	 који	 је	 усвојен	 на	 29.	 ре-
довној	сједници	Скупштине	града	Приједора	биће	изложен	на	јавни	увид	
у	просторијама	Градске	управе	Града	Приједора	 (улаз	 за	 странке	 -	Инфо	
пулт)
	 Нацрт	одлуке	може	се	погледати	сваки	радни	дан	осим	суботе,	
недјеље	и	државних	празника	у	времену	од	8	до	15	часова	у	периоду  од	
13.09.2023.	године	до	26.09.2023.	године.
	 Нацрт	одлуке	биће	објављен	и	на	званичној	интернет	страници	
Града	Приједора,	www.prijedorgrad.org
	 За	вријеме	трајања	јавног	увида,	тј.	све	до	26.09.2023. године	сва-
ко	физичко	и	правно	лице	може дати мишљење, примједбе и приједлоге 
на материјал Нацрта и то: 
	 -	уписом	у	Књигу	примједби која	ће	се	налазити	у	просторијама	у	
којима	ће	Нацрт	одлуке	бити	изложен	и
	 -	достављањем	мишљења,	примједби	и	приједлога	у	форми	допи-
са	Одјељењу	за	саобраћај,	комуналне	послове	и	заштиту	животне	средине	и	
имовинско-стамбене	послове	Градске	управе	Града	Приједора	или	на	е-маил	
saobracajstambenokomunalno@prijedorgrad.org

Одјељење	за	саобраћај,	комуналне	послове
	и	заштиту	животне	средине	и	имовинско-стамбене	послове

ОГЛАС
Продајем	земљиште	у	Црној	Долини,	брдо	зв.	Бубањ,	изнад	глинокопа	(4,5	км	од	
града),	 укупне	површине	2,3	 ха.	 Једна	цјелина,	 1/1,	 омеђено	путевима.	 Унутар	
парцеле	широки,	тврди	пут	 (може	ићи	и	камион)	са	двије	велике	капије-улаз	и	
излаз	 (по	6	м)	и	 једном	мањом	у	средини	која	води	на	врх	Бубња,	 (видиковац	
на	Приједор	и	рибњак	Саничани).	Около	је	шума	(углавном	граб,	багрем,	нешто	
мање	храст,	липа	...)	око	5.000	м2,	а	у	средини	је	старо	воће,	које	је	углавном	за-
пуштено.
Цијена:	58.000	КМ.
Све	информације	на	телефон:	065/546-077

СМИЉА
(18.8.2023)

Драги	наши	родитељи,	хвала	вам	за	сву	љубав,	пажњу,	бригу	и	радост.
Ваше	Јаца	и	Нина	са	породицама.

18313

Дана	 11.9.2023.	 навршавају	 се	 четири	
године	када	нас	је	напустио	син

ЊЕГОСЛАВ ЊЕГО РАКОВИЋ
Тужне	и	тешке	четири	године	прошле	су	
како	ниси	међу	нама	и	више	ништа	није	
како	 је	 било.	 Жалимо	 те	 и	 жалићемо	
до	 краја	живота,	 а	 башка	 нам	 је	 тешко	
што	ниси	са	својим	унучићима	Петром,	
Јоцом	и	малим	Његошом.
Ожалошћени:	мајка	Марија,	отац	Ђуро,	
брат	Дражен	са	својом	породицом.

18282

Дана	 11.9.2023.	 навршавају	 се	 четири	
године	како	није	са	нама	наш	драги

ЊЕГОСЛАВ (Њего) РАКОВИЋ
Вјечно	ћеш	живјети	у	нашим	срцима	и	
мислима.
Супруга	 Марица,	 кћерке	 Дражена	 и	
Милана	са	породицама.

18282

Posljednji	pozdrav

ADNAN SELIMBEGOVIĆ
(1959 - 2023)

Od	prijatelja:	Benko	Kukobat	i	Fikro	Suljanović	sa	porodicama.
18311

Posljednji	pozdrav	majci

SNEŽANI KUKOBAT-HAMZIĆ
(4.11.1954 - 1.9.2023)

Sin	Arman	sa	porodicom.
18311

Posljednji	pozdrav	sestri

SNEŽANI KUKOBAT-HAMZIĆ
(4.11.1954 - 1.9.2023)

Brat	Benko	Kukobat	sa	porodicom.
18311

Дана	9.9.2023.	навршава	се	40	тужних	дана	
од	смрти	драге	мајке,	свекрве	и	баке

ЉИЉАНЕ МРШИЋ

С	поштовањем	и	љубављу,	чуваћемо	те	заувијек	у	нашим	срцима.
Твоји:	син	Бојан,	снаха	Тамара	и	унук	Лазар.

18312

Дана	3.9.2023.	навршила	
се	тужна	година	од	смрти	
нашег	драгог	и	вољеног

МИЈЕ 
КОМЉЕНОВИЋА

Изненада	 и	 без	 поздрава	 си	 нас	 напустио,	 али	
нашу	 љубав	 према	 теби	 ни	 смрт	 не	 може	 да	
прекине.	 Нека	 те	 анђели	 чувају,	 а	 ми	 ћемо	 у	
срцима	да	те	заувијек	носимо	и	волимо.
Твоји:	супруга,	син	и	унуци.

18283

Дана	7.9.2023.	навршава	
се	31	година	од	смрти	
нашег	сина,	брата	и	

стрица

ДУШКА РАТКОВИЋА
(1.6.1969 - 7.9.1992)

Године	пролазе,	а	бол	остаје.
Воле	 те:	 мама,	 тата,	 брат,	 снаха	 и	 твој	 синовац	
Павле.

18284

ГОЈКО
(1995-2023)

БАЊАНИН
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Дана 9.9.2023. навршава се година дана од 
смрти нашег драгог

ДРАШКА ЗЕЦА

У суботу, 9.9.2023. дајемо годишњи помен у 11,30 часова на гробљу Пашинац.
Породица Деретић

18286

IN MEMORIAM
За погинуле и преминуле припаднике Јединице чете везе 43. ПМТБР

МИЛАН АНЂЕЛИЋ
ЛАДИСЛАВ БОРИЋ
БРАНКО БОСАНЧИЋ
ОСТЕ БРЕЗИЧАНИН

ДРАГОСЛАВ ЦВИЈИЋ
ЖЕЉКО-ЖИКА ДОБРИЈЕВИЋ

ЛУКА ДРИНИЋ
МИЛЕНКО ГАЧИЋ
ПЕТАР ИВАНОВИЋ

МИЛЕ ЈЕФТИЋ
РАДЕНКО КНЕГИНИЋ
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МИЛОЈИЦА ПАВЛОВИЋ

ЉУБИНКО ПРОТИЋ
СРЕТКО ПРТЕЊАК

ТОМИСЛАВ САВИЋ
МЛАДЕН СРДИЋ

ЗДРАВКО ТОМИЋ
ДРАГАН ТОПИЋ

МИРОСЛАВ ТРУБАРАЦ
ГОРДАН ТРАВАР

МИЛЕ ВРУЋИНИЋ
МИЛОРАД ЗВИЦЕР

И ове године били сте поменути на нашем дружењу и у нашим сјећањима.
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Дана 19.9.2023. навршава се тужна година дана од смрти нашег 
драгог супруга, оца, свекра и дједа

ДРАГОЈА РОКВИЋ
(1947 - 2022)

Поносни што смо те имали, доживотно неутјешни у болу што смо те 
изгубили. Наши животи биће вјечно испуњени сјећањима на твој дра-
ги и племенити лик.

Хвала ти за све што си учинио за нас.
У суботу, 9.9.2023. дајемо годишњи помен у 11 часова на гробљу Рок-
вићи у Ракелићима. Овом приликом позивамо пријатеље, комшије и 
родбину да нам се придруже.
Твоји: супруга Борка, синови Славко, Рајко и Вељко, снахе Бранка, 
Наташа и Љубица, унучад: Миљан, Драган, Драгиша, Дејан, Анђела, 
Хелена и Данијела. 18285
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Текст:  Ведрана Нишевић

Дефилеом спортиста од 
Љетне баште до главног 
градског трга завршени су 
‘’Дани спорта’’ у Приједору. 

Манифестација је окупила 
све клубове који егзистирају 
у нашем граду, а промовиса-
ни су бројни спортови. 

‘’Ово је  дивно. Град Прије-

дор заслужује ово. Вјерујем 
да ће наредних година бити 
још боље. Значи нам што смо 
нашим суграђанима предста-
вили све оно на чему ради 
наш клуб’’, навео је Весо Аре-

жина, предсједник Теквондо 
клуба ‘’Љубија’’. 
Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор истакао је да 
је поносан на све приједор-
ске спортисте и потврдио да 

ће они увијек имати подршку 
локалне управе.
‘’Било нам је битно да промо-
вишемо наше спортисте који 
имају значајне резултате го-
динама уназад. Жељели смо 
да наши најмлађи суграђани 
виде како то изгледа бави-
ти се одређеним спортом. 
Подржаваћемо наше спор-
тисте и у наредном периоду, 
а ове године смо издвојили 
највећа средства у буџету 
града. Увели смо и спортс-
ке стипендије, а ове године 
смо додијелили 41 стипен-
дију. Урадили смо и кошар-
кашки терен код Гимназије. 
Трудићемо се да у наредном 
периоду још више улажемо 
у спорт, а свим спортистима 
желим још много трофеја’’, 
рекао је Јавор. 
На “Данима спорта” учество-
вало је 40 спортских клубова.

Текст:  Бранка Дакић

У Приједору је одиграна прија-
тељска утакмица између вете-
рана Фудбалског клуба “Рад-
ник-Урије” и Ногометног клуба 
“Крка” из Новог Места из Сло-
веније. Сарадња и пријатељст-
во два клуба од великог је зна-
чаја, поручују из “Крке”.
“Ми се увијек радо враћамо у 
Приједор, јер већ осам годи-

на сарађујемо са ветеранима 
из Приједора. Значајно је да 
ширимо братство и јединство, 
као некада у Југославији”, ре-
као је Никица Божовић, вођа 
ветерана НК «Крка”.
Јожа Дарганц у Приједор до-
лази већ годинама. Каже да се 
лијепо осјећа у нашем граду, 
у којем је стекао доста прија-
теља.

“Сваке године долазим овдје. 
Осјећам се веома угодно, по-
стали смо пријатељи и једва 
чекамо утакмицу и дружење”, 
рекао је он.
Ово је осма година како се 
играју пријатељске утакмице 
два клуба.
“Наш клуб сарађује и на плану 
омладинских селекција и ре-
довни смо учесници турнира 
које организују за дјецу, а исто 
тако они долазе код нас”, иста-
као је Славиша Краљ, пред-
сједник ФК «Радник-Урије”, 
Приједор.
Фудбалски клуб “Радник-
Урије” пријатељске утакмице 
игра са још седам клубова. Из 
овог клуба за крај септембра 
најављују турнир на којем ће 
учествовати екипе из неколи-
ко земаља региона.

ПРИЈАТЕЉСКА УТАКМИЦА ИЗМЕЂУ 
ПРИЈЕДОРСКОГ И СЛОВЕНАЧКОГ КЛУБА

Текст:  КВ

Божидар Пилиповић, члан Теквон-
до клуба “Љубија” из Приједора на 
‘’Г1-Турниру’’ у Сарајеву  освојио 
је бронзану медаљу. Такмичење 
је одржано за викенд, а ово је 
само једна у низу медаља које су 
стигле у поменути клуб. 

Текст:  КВ

На отвореној бициклистичкој 
утрци у маратону ‘’XЦМ Зени-
ца Гран при 2023’’,  Синиша 
Лукић из Бициклистичког клу-
ба ‘’Козара’’ на великој ста-
зи заузео је друго мјесто. На 
средњој стази Лука Џевер и 
Иван Добрић заузели су прво 
и треће мјесто у категорији, 
односно друго и четврто у ге-
нералном поретку средње ма-
ратона. Филип Тубин заузео је 
другу позицију у категорији на 
малом маратону. Након трке у 
Зеници, чланови БК ‘’Козара’’ 
упутили су се у Витез гдје се 

одржавало државно првенст-
во у дисциплини успон. Лукић 
је заузео 5. мјесто у сениор-
ској категорији, док је Филип 

Тубин освојио злато у катего-
рији млађих кадета. У катего-
рији кадета, Лука Џевер заузео 
је треће мјесто. 

БРОЈНЕ МЕДАЉЕ ЗА БК "КОЗАРА"

СВЕЧАНИМ ДЕФИЛЕОМ ЗАВРШЕНИ "ДАНИ СПОРТА"СВЕЧАНИМ ДЕФИЛЕОМ ЗАВРШЕНИ "ДАНИ СПОРТА"

ЗА ПИЛИПОВИЋА БРОНЗАНА 
МЕДАЉА У САРАЈЕВУ


